
K-K.N VAMMAISNEUVOSTON KOKOUS 6/23 

Aika: 24.11.2023 klo 13-15 

Paikka: teams kokous 

Osallistujat:  

- Eija Hakulinen, Kitee 
- Liisa Pirhonen, Kitee 
- Marja-Liisa Lamminsalo, Rääkkylä 
- Jyrki Kymäläinen, Rääkkylä 
- Vuokko Väistö, Tohmajärvi 
- Ritva Simonen, Tohmajärvi 
- Eila Uuksulainen, Kitee 
- Suvi Hiltunen, Tohmajärvi 
- Arja Pirhonen, Tohmajärvi 

Poissa: 

 - Arto Luukkainen, Kitee 

 - Tiia-Riina Lintumäki, Kitee 

- Arja Rahunen, Kitee 

1. Kokouksen avaus: 

Varapj. Ritva Simonen avasi kokouksen ja kertoi Vammaisneuvoston pitkäaikaisjäsenen Toivo 
Koposen poismenosta. Kokous kunnioitti Toivon muistoa pitämällä hiljaisen hetken. Sovittiin, että 
vammaisneuvosto hankkii kukkalaitteen hautajaistilaisuuteen asiaa hoitaa Eija Hakulinen ja Jyrki 
Kymäläinen. 

2. Osallisuus parometri: 

Osa vammaisneuvoston jäsenistä on vastannut Invalidiliiton osallisuusparometriin ,mutta suurin 
osa koki etteivät ole oikea kohderyhmä vastaamaan kysymyksiin. 

3. Vammaisneuvoston kannanotto hyvinvointialueelle: 

- liitteenä lausunto  P-K:.n alueen vammaisneuvoston kannanotto asiakasmaksuista 2024, 
hallintojohtaja Ilkka Naukkariselle. Asian tiimoilta käytiin runsasta keskustelua. 

4. Toimintasuunnitelma 2024: 

Vammaisneuvoston puheenjohtajuus siirtyy Rääkkylään kaudeksi 2024-2026 

Tarkempi toiminta suunnitelma laaditaan ensimmäisessä kokouksessa Rääkkylässä. Keväällä 2024 
tehdään esteettömyyskartoitus loppuun Kiteellä ja Rääkkylässä. Vuoden 2024 aloitetaan 
päivittämään vammaispoliittista ohjelmaa. Tiedotetaan vammaisneuvoston toiminnasta ym 
paikallislehdissä. 



Raimo Saarelainen on ilmoittanut tulevansa mielellään kertomaan ikäihmisille asunnon korjaus 
avustuksista. raimo.saarelainen@siunsote.fi esim. vanhustenviikolla. 

5. Muut asiat: 

-Polkan palvelut puhuttivat mm. ruokapalvelu. Ruuan laatu on huonontunut ja vammaisneuvosto 
on huolestunut palvelunpiirissä olevien ravinnon monipuolisuudesta ja riittävyydestä. Kevään 
2024 pyritään saamaan Polkan ruokapalveluvastaavaa kertomaan ruokapalvelun tarjonnasta. 

-Vammaisneuvosto on ilmaissut huolensa Kiteen kaupunginedustajan puuttumisesta useista 
Vammaisneuvoston kokouksista syksyn 2023 aikana. Ja toivookin, että seuraavassa kokouksessa 
kaupunginedustaja on paikalla. 

-Kuulokerho järjestää 4.12.2023 Kiteen kaupungin virastotalolla klo. 12.30-14 sairaanhoitaja Mia 
Heikkisen luennon; Tulevaisuuden kotona asumisen tukevat palvelut. Tilaisuus on avoin kaikille. 

6. Seuraava kokous:   

 Perjantaina 23.2. klo 13 Rääkkylän kunnan virastotalolla. 
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Pohjois-Karjalan hyvinvointialue  

Vammaisneuvosto 

   23.11.2023 

Hallintojohtaja Ilkka Naukkarinen 

 

Lausunto asiakasmaksuista vuodelle 2024 

 

Vammaisneuvosto ei vastusta esitettyjä indeksikorotuksia asiakasmaksuihin, koska ne ovat lakisääteisiä. 
Sen sijaan esitetyille 10 prosentin lisäkorotuksille ei neuvoston mukaan ole lakiperusteista tarvetta.   

Neuvoston jäsenet kritisoivat myös sitä, että Pohjois-Karjalan hyvinvointialue on päättänyt soveltaa 
maksuissaan pääsääntöisesti ylärajoja. Aluevaltuusto voisi päättää myös pienemmistä korotuksista.   

Vammaisneuvoston jäseniä huolestuttaa, miten esitetyt korotukset tulevat vaikuttamaan 
pohjoiskarjalaisten hyvinvointiin ja taloudelliseen tilanteeseen. Korotukset ovat merkittäviä esimerkiksi 
pienituloisille eläkkeen saajille.  

Neuvosto haluaa kiinnittää huomiota myös omaishoitajan vapaan aikaisen hoidon ja erikoissairaanhoidon 
maksujen nousuun. Tällaiset korotukset iskevät heikoimmassa asemassa oleviin väestöryhmiin.  

Lopuksi vammaisneuvoston jäsenet haluavat tuoda esiin, että lausuntopyyntöjen aikataulut ovat jatkuvasti 
liian tiukat, jotta asioiden sisältöihin voisi todella perehtyä ja antaa sen jälkeen perusteellinen lausunto. 
Tähän toivotaan kiinnitettävän paremmin huomiota jatkossa.  
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